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JURE BRANKOVIČ (POP TV): Pri SD in Zares so napovedali, da naj bi v bistvu o pokrajinah odločali 
na referendumu. Kaj to v bistvu pomeni za celoten projekt? Ali je to le ovira, da se ne bi projekt izpeljal 
v tem mandatu? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Ali so povedali, kaj bodo predlagali ljudem, da glasujejo na 
referendumu – za ali proti?  
 
JURE BRANKOVIČ (POP TV): Niso povedali. Na referendumu bo samo vprašanje, ali se strinjajo z 
razdelitvijo na 14 pokrajin, ki jih predlaga vlada? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Torej, če opozicija podpira pokrajine, potem ne potrebujemo 
referenduma, ker imamo 2/3 večino. Če pa ne podpirajo pokrajin, potem pa pokrajin ne bo, ker 
potrebujemo 2/3 večino za izglasovanje najpomembnejše zakonodaje. Torej je predlog za to, da se gre 
na posvetovalni referendum, ki ni obvezujoč, zgolj trošenje denarja in zavajanje ljudi. 
 
JURE BRANKOVIČ (POP TV): Ali v bistvu to že pomeni, da potem, če se predlaga referendum, 
pokrajin v tem mandatu ne bo? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: To bo pokazalo glasovanje. Dejstvo je, da je vlada upoštevala 
nekaj 100 predlogov in pripomb, ki so prišli iz različnih strani – tudi iz opozicije. Dejstvo je, da 
sprejemamo zakone, ki jih bo možno popravljati. In dejstvo je, da se je Slovenija v zadnjem obdobju 
razvijala tako, da se je zelo hitro razvijal samo center, več kot polovica ostalih delov oziroma regij v 
Sloveniji pa je nazadovalo. In te razvojne razlike se povečujejo. Brez pokrajin ni možno zagotoviti bolj 
enakomernega razvoja in tudi ne hitrejšega razvoja za vse. To je popolnoma jasno. Statistika tukaj ne 
laže. Tisti, ki pravi, da je proti pokrajinam zato, ker je kakšna stvar v zakonu slaba, se zgolj spreneveda. 
Če je kakšna stvar slaba, bomo to lahko popravili, ko bodo pokrajine zaživele. Tudi zakonodajo o 
občinah smo popravili velikokrat. Malo teh rešitev je uveljavljenih, ki smo jih uveljavili 1994. Pokazalo se 
je, da je bila to dobra poteza. Enak pristop bo po logiki stvari tekel tudi, ko gre za spreminjanje 
pokrajinske zakonodaje v prihodnje. Vendar, če pokrajin ne bomo ustanovili, potem bomo še naprej 
kratili več kot polovici prebivalcem Slovenije enake izhodiščne možnosti za življenje.  
 
URŠKA MLINARIČ (VEČER): Gospod premier opozicija lahko podpira pokrajine, njihovo ustanovitev, 
ampak ni nujno, da podpira projekt 14. Torej, zakaj ne referendum – pokrajine podpirajo, ampak ne 
tolikšnega števila? 
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PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Torej, opozicija ima drugo možnost. Opozicija lahko mirno 
pove, katera pokrajina od teh 14 je za njih preveč. Tega opozicija ni naredila. Ko gredo poslanci 
opozicije v Velenje, zagovarjajo Savinjsko-šaleško pokrajino. Ko gredo v Zasavje, zagovarjajo 
Zasavsko pokrajino. Ko gredo v Prekmurje, zagovarjajo prekmursko pokrajino. V Ljubljani pa govorijo, 
da je pokrajin preveč.  
 
JURE BRANKOVIČ (POP TV): Čemu torej pripisujete njihovo željo po referendumu? Kakšen je razlog 
po vašem mnenju za tak referendum? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA:  Torej, motiva sta zgolj dva. Eden je dejstvo, da nekateri 
vlečejo koristi iz centralizma. Tukaj gre za oprijemljive koristi, veliko monopolov lahko obstaja v tej 
državi samo zato, ker je preveč centralizirana in ker se odloča daleč od ljudi, tudi o stvareh, za katere 
ne obstaja potreba. Drugi motiv je pa politične narave. Ne želijo, da se ta problem reši v tem mandatu, 
čeprav si vlada nikoli ne bo lastila zaslug za ta projekt, ker ga tudi sama ne more izpeljati. To je skupna 
odgovornost, zato smo tudi pristali na to, da se odloča z 2/3 večino. Koalicija je prostovoljno pristala na 
to, da se ključni zakon sprejema z 2/3 večino. Tega ne bi bilo treba. Lahko bi ravnali drugače. Računali 
smo na modrost. Očitno se je ta nekam izgubila. 
 
URŠKA MLINARIČ (VEČER): Boste poskušali še pred petkovim glasovanjem mogoče opozicijo 
prepričati, da vendarle ta najpomembnejši zakon sprejme.  
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA:  Današnji dan je bil nekoliko nenavaden. Zjutraj je državni 
sekretar v mojem kabinetu, ki skrbi za odnose z parlamentom, začel usklajevati sestanek predsednikov 
parlamentarnih strank in vodij poslanskih skupin – v četrtek zvečer ali v petek zjutraj - na to temo, tako 
da bi še enkrat skušali obnoviti to bližnje soglasje pred samim glasovanje. Tekom tega usklajevanja je 
prišla novica, da je del opozicije na tiskovni konferenci razglasil, da bo glasoval prosti. Hvala lepa.  
 
 


